



INTERNATIONAL ACTUARIAL ASSOCIATION

Founded in 1895, the International Actuarial Association (IAA) is a worldwide association of professional actuarial associations and individual actuaries.

The IAA exists to encourage the development of a global profession, acknowledged as technically competent and professionally reliable, which will ensure that the public interest is served.

Its objectives are to:

- *develop the role and reputation of the profession*
- *promote high standards of professionalism to ensure that the public interest is served*
- *advance the body of knowledge of actuarial science*
- *further the personal professional development of actuaries*
- *promote mutual esteem and respect amongst actuaries*
- *provide a discussion forum for actuaries and actuarial associations*
- *represent the profession to international bodies*

At January 1st, 1999, the IAA had 40 Full Member and 20 Observer Member Associations in 49 countries, which cover over 29,000 individuals who are full members of their association. Individual membership in the IAA is also open to other qualified actuaries who do not automatically qualify as members by virtue of membership of a Full Member Association.

According to the International Standard Classification of Occupations, an actuary "... applies his or her knowledge of mathematics, statistics and financial affairs to the design and operation of pension schemes and life, health, social and casualty insurance systems."

This definition, which dates back to 1968, does not mention the role of actuaries in finance and some other areas in which actuaries are

making important contributions. It demonstrates the difficulty of a static definition for an evolving profession in an increasingly complex world. One of the best working definitions of an actuary is "*the professional who makes financial sense of the future*" or alternatively, "*the professional who manages the financial consequences of the uncertain*". The actuary uses mathematical and statistical techniques to solve problems relating to the evaluation and management of risk, especially in relation to financial instruments and the management of financial institutions such as insurance companies and pension and benefit plans. Actuarial roles include the design and pricing of products, establishing provisions, managing solvency, risk assessment and management, investment management, dynamic financial analysis and certain special public interest roles in relation to regulation, such as appointed actuary of an insurance company, a social security system or a pension plan.

Worldwide Vocation

From its earliest days, the IAA has had members throughout the world. Its relations with colleagues of various countries were from time to time broken off following historical or political events, for example in the case of the countries of Central and Eastern Europe. Since 1990 there has been a widespread reemergence of the actuarial profession in many such countries, the formation of about 20 new national associations of actuaries and the establishment of many new centres of actuarial education.

Since 1995, there has been a shift of priorities of the IAA to place a stronger focus on professionalism, actuarial practice, education and continuing professional development, and the interface with governments and international agencies. The globalization of the profession necessitates geographical diversity in the location of Council meetings and the regulations prescribe geographic, linguistic and cultural diversity in committees and the leadership.

Having a worldwide character, the IAA is at the disposal of member associations and those trying to establish new associations to assist with information and training programmes. In 1991 the IAA established an International Promotion and Education Fund (IPEF), which has been financed by voluntary contributions of actuarial associations, IAA sections, actuarial firms and individual actuaries. The IPEF has provided scholarships to facilitate the education of actuaries from actuarially developing countries, grants to encourage attendance



at important international actuarial events and financial support for a number of tailored meetings for the leaders and actuarial educators of countries with newly emerging actuarial professions. The IPEF has supported the following such meetings.

<i>Prague (Czech Republic)</i>	<i>August 1994</i>
<i>Minsk (Belarus)</i>	<i>August 1995</i>
<i>Singapore</i>	<i>November 1995</i>
<i>Riga (Latvia)</i>	<i>September 1998</i>
<i>Accra (Ghana)</i>	<i>September 1999</i>

The IAA is a non-profit-making and non-political Non-Governmental Organisation. It is on the Roster of the Economic and Social Council of the United Nations Organisation (UNO) and on the Special List of the International Labour Office (ILO).

The IAA has established and is developing reciprocal arrangements with international institutions such as the International Social Security Association (ISSA), the International Accounting Standards Committee (IASC) and the International Association of Insurance Supervisors (IAIS).

Development of the Actuarial Profession

The word “actuary” derives from the Latin word “actuarius”, who was the business manager of the Senate of Ancient Rome. It was first applied to a mathematician of an insurance company in 1775 in the Equitable Life Assurance Society (of London, United Kingdom). By the middle of the 19th century, actuaries were active in life insurance, friendly societies and pension schemes. As time has gone on, actuaries have also grown in importance in relation to general (property/casualty) insurance, investment, health care, social security and also in other financial applications in banking, corporate finance and financial engineering.

The first professional association of actuaries was established in 1848 in London and at the turn of the century, 10 associations were in existence. The first 20 associations (many are now known by different names) were:

	Date of establishment
<i>Institute of Actuaries</i>	1848
<i>Faculty of Actuaries in Scotland</i>	1856
<i>The Association of Mathematical Advisers in Dutch Life Insurance Companies</i>	1888
<i>Actuarial Society of America</i>	1889
<i>French Institute of Actuaries</i>	1890
<i>Royal Association of Belgian Actuaries</i>	1895
<i>Italian Association for the Growth of the Actuarial Sciences</i>	1897
<i>Actuarial Society of New South Wales (Australia)</i>	1897
<i>Institute of Actuaries of Japan</i>	1899
<i>Russian Society for the Scientific Study of Insurance</i>	c 1900
<i>Danish Society of Actuaries</i>	1901
<i>German Society for Insurance Mathematics</i>	1903
<i>Insurance Science Association (Austria/Hungary)</i>	1904
<i>Swedish Society of Actuaries</i>	1904
<i>Norwegian Actuarial Society</i>	1904
<i>Association of Swiss Actuaries</i>	1905
<i>Actuaries Club of Canada</i>	1907
<i>Casualty Actuarial Society</i>	1914
<i>Society of Czech Insurance Technicians</i>	1919
<i>Polish Actuarial Institute</i>	1921



There have been many new actuarial associations formed in the last ten years. Some examples include Hungary (1991), Cyprus (1993), Slovakia (1995), Ghana (1996), Zimbabwe (1997), Egypt (1999). Others have been reborn after a period of inactivity (e.g. Poland (1991), Czech Republic (1992), Russia (1994)). A complete list of member associations with their dates of foundation (including details of their predecessor organisations) can be found on the IAA website.

Actuarial associations which are Full Members of the IAA are required to have in place a code of conduct meeting certain requirements, a formal disciplinary process, a due process for adopting standards of practice and should ensure that by 2005 their process for accrediting fully qualified actuaries is in compliance with the IAA educational syllabus guidelines.

There are regional groupings of actuarial associations, including the Groupe Consultatif des Associations d'Actuaires des Pays des Communautés Européennes, which was founded in 1978 to provide actuarial input to the European Commission, the European Parliament and other European institutions. Eighteen actuarial associations from the 15 member states of the EU are full members of the Groupe and a number of other European associations are Associate or Observer members. The full members of the Groupe are all full members of the IAA.

The actuarial associations of east and south-east Asia have, for a number of years, co-operated in the organisation of East Asian Actuarial Conferences every 2 years. The IAA Council will meet in Hong Kong in November 2001 in conjunction with one of these conferences.

The actuarial associations of Canada, Mexico and the USA are represented on the Council of Presidents which meets three times a year and are working towards formal recognition under NAFTA (North American Free Trade Agreement).

Activities for Individual Members

Since the earliest days of the IAA, opportunities have been given to individual members to gather together for international congresses, at which scientific papers are presented, discussion takes place on matters of scientific and professional interest, and actuaries network with their colleagues from around the world.

International Congresses of Actuaries have been held (or are planned) as follows:

- 1895 Brussels (Belgium)*
- 1898 London (United Kingdom)*
- 1900 Paris (France)*
- 1903 New York (United States)*
- 1906 Berlin (Germany)*
- 1909 Vienna (Austria)*
- 1912 Amsterdam (Netherlands)*
- 1915 St Petersburg (Russia) (organised but not held)*
- 1927 London (United Kingdom)*
- 1930 Stockholm (Sweden)*
- 1934 Rome (Italy)*
- 1937 Paris (France)*
- 1940 Luzern (Switzerland) (organized but not held)**
- 1951 Scheveningen (Netherlands)*
- 1954 Madrid (Spain)*
- 1957 New York and Toronto (United States and Canada)*
- 1960 Brussels (Belgium)*
- 1964 London and Edinburgh (United Kingdom and Scotland)*
- 1968 Munich (Germany)*
- 1972 Oslo (Norway)*
- 1976 Tokyo (Japan)*
- 1980 Zurich and Lausanne (Switzerland)*
- 1984 Sydney (Australia)*
- 1988 Helsinki (Finland)*
- 1992 Montreal (Canada)*
- 1995 Brussels (Belgium)*
- 1998 Birmingham (United Kingdom)*
- 2002 Cancun (Mexico)*
- 2006 Paris (France)*

** A set of transactions was published containing the papers prepared for this Congress.*

In order to encourage actuarial research and development in particular areas of practice, the IAA has created specialized sections which are open to all individual members.

ASTIN (Actuarial Studies in Non-life Insurance) was created in 1957 to promote research into all actuarial aspects of general (property-casualty) insurance and reinsurance.



AFIR (Actuarial Approach for Financial Risks) was created in 1988 to encourage research into actuarial problems encountered in the financial sector and financial aspects of insurance companies and pension funds.

IACA (International Association of Consulting Actuaries) was founded in 1968, independently of the IAA, to facilitate international exchange of views between consulting actuaries. It was admitted as a section of the IAA in 1999.

ASTIN, AFIR and IACA organise regular colloquia at which theoretical and practical research work is presented. A full list of past and planned colloquia may be found on the IAA web site.

For most of the life of the IAA, meetings of the governing body, the Council, were held in Brussels. In 1995, on the occasion of the IAA's centenary, a new section was created - the International Forum of Actuarial Associations (IFAA). This association of professional actuarial associations provided the impetus for a shift of priorities of the IAA to place a stronger focus on professionalism, actuarial practice, education and continuing professional development and the interface with governments and international agencies. With the restructuring of the IAA in June 1998, these professional aspects were integrated directly into the responsibilities of the IAA Council, which now includes a delegate from each member organisation. Meetings of the IAA Council and of the former IFAA Committee, since the centenary in 1995, have been, or are planned to be, held as follows:

<i>September 1995</i>	<i>Brussels (Belgium)</i>
<i>March 1996</i>	<i>Washington D.C. (USA)</i>
<i>September 1996</i>	<i>Brussels (Belgium)</i>
<i>April 1997</i>	<i>Zeist (Netherlands)</i>
<i>August 1997</i>	<i>Gold Coast (Australia)</i>
<i>September 1997</i>	<i>Brussels (Belgium)</i>
<i>January 1998</i>	<i>Paphos (Cyprus)</i>
<i>June 1998</i>	<i>Coventry (UK)</i>

<i>June 1998</i>	<i>Birmingham (UK)</i>
<i>November 1998</i>	<i>Cape Town (South Africa)</i>
<i>April 1999</i>	<i>Madrid (Spain)</i>
<i>August 1999</i>	<i>Tokyo (Japan)</i>
<i>December 1999</i>	<i>Paris (France)</i>
<i>May 2000</i>	<i>Jerusalem (Israel)</i>
<i>November 2000</i>	<i>Ottawa (Canada)</i>
<i>May 2001</i>	<i>Portugal</i>
<i>November 2001</i>	<i>Hong Kong</i>
<i>March 2002</i>	<i>Cancun (Mexico)</i>

Communications

With the increasing globalisation of the actuarial profession, communication relies more and more on electronic media. Further information about the IAA, its meetings and the activities of its committees, can be accessed (in English and French) on the Worldwide Web site.

www.actuaries.org

Links are provided to the web sites of member associations in addition to other sites of interest to actuaries.

Twice a year the IAA publishes on its Web Site a Bulletin which contains news on the IAA and member organisations as well as technical, legislative and statistical developments concerning actuarial science, actuarial practice and the actuarial profession.

The ASTIN and AFIR sections also jointly issue the "ASTIN Bulletin", which gives details of their activities and includes scientific articles and workshop contributions relating to their respective sectors of activity.

For further information please contact the Secretariat:

International Actuarial Association

360 Albert Street, Suite 820

Ottawa, Ontario, K1R 7X7, Canada

 +1-613-236-0886  +1-613-236-1386

 secretariat@actuaries.org

Published in September 1999





ASSOCIATION ACTUARIELLE INTERNATIONALE

Fondée en 1895, l'Association Actuarielle Internationale (AAI) est une association mondiale d'associations actuarielles professionnelles et d'actuaire individuels.

L'AAI existe pour favoriser l'épanouissement d'une profession mondiale composée d'actuaire reconnus comme possédant les compétences techniques et la fiabilité nécessaires pour servir l'intérêt public.

Voici ses objectifs :

- *promouvoir le rôle et améliorer la réputation de la profession*
- *se donner des normes élevées de professionnalisme afin de servir au mieux l'intérêt public*
- *faire progresser la connaissance de la science actuarielle*
- *encourager le perfectionnement professionnel personnel des actuaire*
- *favoriser l'estime et le respect mutuel entre les actuaire*
- *fournir une tribune de discussion aux associations actuarielles et aux actuaire*
- *représenter la profession auprès d'organismes internationaux*

Au 1^{er} janvier 1999, l'AAI comptait 40 associations membres titulaires et 20 associations membres observateurs dans 49 pays, qui regroupent plus de 29,000 actuaire qualifiés de leur association. Peut aussi adhérer individuellement à l'AAI tout autre actuaire qualifié qui n'est pas membre d'office de par son adhésion à une association membre titulaire.

Selon la Classification internationale type des professions, un actuaire «... applique ses connaissances des mathématiques, des statistiques et des questions financières à l'établissement et à la gestion de régimes de pensions et de systèmes d'assurance-vie, d'assurance-santé, d'assurance-sociale et d'assurance-accidents.»

Cette définition, qui remonte à 1968, laisse dans l'ombre le rôle des actuaire en finance et d'autres domaines où les actuaire apportent une contribution significative. Elle démontre la difficulté d'arrêter une définition pour une profession en pleine évolution dans un monde de

plus en plus complexe. Certains voient dans l'actuaire *celui qui donne un sens financier au futur*, ou le définissent comme *le professionnel qui gère les conséquences financières de l'incertain*. L'actuaire utilise des techniques mathématiques et statistiques pour résoudre les problèmes liés à l'évaluation et à la gestion des risques, surtout en ce qui concerne les instruments financiers et la gestion d'institutions financières comme des sociétés d'assurances et des régimes de retraite ou autres prestations. Les actuaire ont aussi pour rôle de concevoir et d'établir le prix de produits, de calculer des provisions, de gérer la solvabilité, de gérer et d'évaluer des risques, de gérer des placements, de procéder à des analyses financières dynamiques et de jouer certains rôles dans l'intérêt public en ce qui concerne la réglementation, par exemple, l'actuaire désigné d'une société d'assurance, d'un système de sécurité sociale ou d'un régime de retraite.

Vocation mondiale

Depuis sa création, l'AAI compte des membres partout dans le monde. Les relations qu'elle entretenait avec des collègues de divers pays ont parfois été rompues à la suite d'événements historiques ou politiques, par exemple avec les pays d'Europe centrale et de l'Est. Depuis 1990, on constate une renaissance généralisée de la profession actuarielle dans beaucoup de ces pays, la création d'une vingtaine de nouvelles associations nationales d'actuaire et l'établissement d'une foule de nouveaux centres de formation actuarielle.

Depuis 1995, l'AAI axe davantage ses priorités sur le professionnalisme, la pratique actuarielle, la formation et le perfectionnement professionnel continu, de même que sur les relations avec les gouvernements et les organismes internationaux. La mondialisation de la profession oblige maintenant le Conseil de l'AAI à tenir ses réunions partout dans le monde et les règlements prescrivent l'équilibre géographique, linguistique et culturel au sein des comités et à la direction.

Par sa vocation mondiale, l'AAI est au service des associations membres et de tous ceux qui tentent de créer de nouvelles associations, en leur offrant des programmes d'information et de formation. En 1991, l'AAI créait un Fonds International de Promotion et de Formation (FIPF) auquel contribuent volontairement les associations actuarielles, les sections de l'AAI, des cabinets d'actuaire et des actuaire individuels. Le FIPF offre des bourses d'études à des étudiants en actuariat de pays en développement actuariel, des subventions pour favoriser la participation à d'importants événements actuariels internationaux et un soutien financier à diverses réunions conçues spécialement pour les dirigeants et



les institutions d'enseignement de pays dans lesquels naissent de nouvelles professions actuarielles. Le FIPF a appuyé les réunions suivantes :

<i>Prague (République tchèque)</i>	<i>Août 1994</i>
<i>Minsk (Biélorus)</i>	<i>Août 1995</i>
<i>Singapour</i>	<i>Novembre 1995</i>
<i>Riga (Lettonie)</i>	<i>Septembre 1998</i>
<i>Accra (Ghana)</i>	<i>Septembre 1999</i>

L'AAI est un organisme non politique et non gouvernemental sans but lucratif. Elle figure sur la liste du Conseil économique et social de l'Organisation des Nations Unies (ONU) et sur la Liste spéciale du Bureau international du Travail (BIT).

L'AAI a pris des arrangements réciproques avec des institutions internationales comme l'Association Internationale de la Sécurité Sociale (AISS), le Comité International des Normes Comptables (CINC) et l'Association Internationale des Contrôleurs d'Assurance (AICA).

Développement de la profession actuarielle

Le mot «actuaire» provient du latin «actuarius», qui désignait une personne chargée de gérer les affaires du Sénat dans la Rome antique. Le terme a été appliqué pour la première fois en 1775 à un mathématicien d'une compagnie d'assurance de l'Equitable Life Assurance Society (à Londres, Royaume-Uni). Vers le milieu du XIXe siècle, on trouvait des actuaires dans l'assurance-vie, les sociétés mutualistes et les régimes de pensions. Avec le temps, les actuaires ont joué un rôle plus important dans les assurances générales (incendie, accidents et risques divers), les placements, les soins de santé, la sécurité sociale ainsi que dans les autres applications financières relatives aux banques, les finances des sociétés et l'ingénierie financière.

La première association professionnelle d'actuaires a été créée à Londres en 1848 et au tournant du siècle il existait déjà 10 associations. Les vingt premières (nombre d'entre elles ont changé de nom depuis) sont :

	Date de création
<i>Institute of Actuaries</i>	<i>1848</i>
<i>Faculty of Actuaries in Scotland</i>	<i>1856</i>
<i>The Association of Mathematical Advisers in Dutch Life Insurance Companies</i>	<i>1888</i>
<i>Actuarial Society of America</i>	<i>1889</i>
<i>Institut des Actuaires Français</i>	<i>1890</i>
<i>Association Royale des Actuaires Belges</i>	<i>1895</i>
<i>Italian Association for the Growth of the Actuarial Sciences</i>	<i>1897</i>
<i>Actuarial Society of New South Wales (Australie)</i>	<i>1897</i>
<i>Institute of Actuaries of Japan</i>	<i>1899</i>
<i>Russian Society for the Scientific Study of Insurance</i>	<i>1900 c</i>
<i>Danish Society of Actuaries</i>	<i>1901</i>
<i>German Society for Insurance Mathematics</i>	<i>1903</i>
<i>Insurance Science Association (Autriche/Hongrie)</i>	<i>1904</i>
<i>Swedish Society of Actuaries</i>	<i>1904</i>
<i>Norwegian Actuarial Society</i>	<i>1904</i>
<i>Association Suisse des Actuaires</i>	<i>1905</i>
<i>Club des Actuaires du Canada</i>	<i>1907</i>
<i>Casualty Actuarial Society</i>	<i>1914</i>
<i>Society of Czech Insurance Technicians</i>	<i>1919</i>
<i>Polish Actuarial Institute</i>	<i>1921</i>



Beaucoup d'associations actuarielles ont été créées au cours des 10 dernières années, notamment en Hongrie (1991), à Chypre (1993), en Slovaquie (1995), au Ghana (1996), au Zimbabwe (1997), en Égypte (1999). D'autres ont repris vie après une période d'inactivité (p. ex., en Pologne en 1991, en République tchèque en 1992 et en Russie en 1994). On peut trouver sur le site Web de l'AAI une liste complète des associations membres, leur date de création et des détails sur leur association antérieure.

Les associations actuarielles qui sont membres titulaires de l'AAI doivent disposer d'un code de déontologie qui répond à certaines exigences, d'un processus officiel de discipline et d'un processus officiel d'adoption de normes de pratique. Elles doivent aussi veiller à ce que leur processus d'agrément des actuaires qualifiés se conforme aux lignes directrices du programme-cadre de l'AAI d'ici 2005.

Il existe des regroupements régionaux d'associations actuarielles tel le Groupe Consultatif des Associations d'Actuaires des Pays des Communautés Européennes, créé en 1978 pour présenter l'opinion des actuaires à la Commission européenne, au Parlement européen et à d'autres institutions d'Europe. Dix-huit associations actuarielles provenant des 15 États-membres de l'UE sont membres titulaires du Groupe et d'autres associations d'Europe en sont membres associés ou membres observateurs. Les membres titulaires du Groupe sont tous membres titulaires de l'AAI.

Depuis plusieurs années, des associations actuarielles d'Asie de l'Est et d'Asie du Sud-Est collaborent à l'organisation des conférences actuarielles de l'Asie de l'Est qui ont lieu tous les deux ans. Le Conseil de l'AAI se réunira à Hong Kong en novembre 2001 à l'occasion de l'une de ces conférences.

Les associations actuarielles du Canada, du Mexique et des États-Unis sont représentées au Conseil des présidents, qui se réunit trois fois l'an, et tentent d'obtenir une reconnaissance officielle aux termes de l'ALÉNA (Accord de libre-échange nord-américain).

Activités pour les membres individuels

Depuis la création de l'AAI, les membres individuels ont eu l'occasion de se rencontrer lors de congrès internationaux, de recevoir des communications scientifiques, de discuter de sujets d'ordre scientifique ou professionnel et de créer des liens avec des collègues d'autres pays.

Voici la liste des congrès internationaux d'actuaires qui ont eu lieu (ou qui ont été prévus) :

1895	<i>Bruxelles</i>	<i>(Belgique)</i>
1898	<i>Londres</i>	<i>(Royaume-Uni)</i>
1900	<i>Paris</i>	<i>(France)</i>
1903	<i>New York</i>	<i>(États-Unis)</i>
1906	<i>Berlin</i>	<i>(Allemagne)</i>
1909	<i>Vienne</i>	<i>(Autriche)</i>
1912	<i>Amsterdam</i>	<i>(Pays-Bas)</i>
1915	<i>Saint-Pétersbourg</i>	<i>(Russie) (organisé mais non tenu)</i>
1927	<i>Londres</i>	<i>(Royaume-Uni)</i>
1930	<i>Stockholm</i>	<i>(Suède)</i>
1934	<i>Rome</i>	<i>(Italie)</i>
1937	<i>Paris</i>	<i>(France)</i>
1940	<i>Lucerne</i>	<i>(Suisse) (organisé mais non tenu)*</i>
1951	<i>Scheveningen</i>	<i>(Pays-Bas)</i>
1954	<i>Madrid</i>	<i>(Espagne)</i>
1957	<i>New York et Toronto</i>	<i>(États-Unis et Canada)</i>
1960	<i>Bruxelles</i>	<i>(Belgique)</i>
1964	<i>Londres et Édimbourg</i>	<i>(Royaume-Uni et Écosse)</i>
1968	<i>Munich</i>	<i>(Allemagne)</i>
1972	<i>Oslo</i>	<i>(Norvège)</i>
1976	<i>Tokyo</i>	<i>(Japon)</i>
1980	<i>Zurich et Lausanne</i>	<i>(Suisse)</i>
1984	<i>Sydney</i>	<i>(Australie)</i>
1988	<i>Helsinki</i>	<i>(Finlande)</i>
1992	<i>Montréal</i>	<i>(Canada)</i>
1995	<i>Bruxelles</i>	<i>(Belgique)</i>
1998	<i>Birmingham</i>	<i>(Royaume-Uni)</i>
2002	<i>Cancun</i>	<i>(Mexique)</i>
2006	<i>Paris</i>	<i>(France)</i>

* On a publié des Actes qui présentent les communications préparées en vue de ce Congrès.

Pour promouvoir la recherche actuarielle et le perfectionnement dans certains domaines de pratique, l'AAI a fondé des sections spécialisées auxquelles peuvent adhérer tous les membres individuels.

La section ASTIN (Actuarial Studies in Non-life Insurance) a été créée en 1957 pour promouvoir la recherche dans tous les aspects actuariels de l'assurance générale (incendie, accidents et risques divers) et de la réassurance.



La section AFIR (Actuarial Approach for Financial Risks) a été créée en 1988 en vue de favoriser la recherche actuarielle dans le secteur financier et sur les aspects financiers des sociétés d'assurances et des caisses de retraite.

L'AIAC (Association Internationale des Actuaires Consultants) a été créée en 1968, indépendamment de l'AAI, afin de favoriser des échanges internationaux d'opinions entre des actuaires consultants. Elle a été admise à titre de section de l'AAI en 1999.

ASTIN, AFIR et AIAC organisent régulièrement des colloques auxquels sont présentées des communications sur des travaux théoriques ou pratiques. On peut trouver sur le site Web de l'AAI une liste complète des colloques passés et prévus.

Depuis presque les débuts de l'AAI, son organe de direction, le Conseil, a tenu ses réunions à Bruxelles. En 1995, à l'occasion du centenaire de l'AAI, une nouvelle section a été créée, à savoir le Forum International des Associations Actuarielles (FIAA). Cette association d'associations actuarielles professionnelles a fourni à l'AAI l'élan nécessaire pour axer dorénavant ses priorités sur le professionnalisme, la pratique actuarielle, la formation et le perfectionnement professionnel continu, de même que sur les relations avec les administrations publiques et les organismes internationaux. Avec la restructuration de l'AAI en juin 1998, il a été possible d'intégrer directement ces aspects professionnels aux responsabilités du Conseil de l'AAI où siège maintenant un délégué de chaque organisation membre. Les réunions du Conseil de l'AAI, et celles de l'ancien Comité du FIAA, depuis le centenaire de 1995, ont eu lieu ou sont prévues aux dates suivantes :

<i>Septembre 1995</i>	<i>Bruxelles (Belgique)</i>
<i>Mars 1996</i>	<i>Washington (D.C.) (États-Unis)</i>
<i>Septembre 1996</i>	<i>Bruxelles (Belgique)</i>
<i>Avril 1997</i>	<i>Zeist (Pays-Bas)</i>
<i>Août 1997</i>	<i>Gold Coast (Australie)</i>
<i>Septembre 1997</i>	<i>Bruxelles (Belgique)</i>
<i>Janvier 1998</i>	<i>Paphos (Chypre)</i>
<i>Juin 1998</i>	<i>Coventry (Royaume-Uni)</i>

<i>Juin 1998</i>	<i>Birmingham (Royaume-Uni)</i>
<i>Novembre 1998</i>	<i>Cape Town (Afrique du Sud)</i>
<i>Avril 1999</i>	<i>Madrid (Espagne)</i>
<i>Août 1999</i>	<i>Tokyo (Japon)</i>
<i>Décembre 1999</i>	<i>Paris (France)</i>
<i>Mai 2000</i>	<i>Jérusalem (Israël)</i>
<i>Novembre 2000</i>	<i>Ottawa (Canada)</i>
<i>Mai 2001</i>	<i>Portugal</i>
<i>Novembre 2001</i>	<i>Hong Kong</i>
<i>Mars 2002</i>	<i>Cancun (Mexico)</i>

Communications

Avec la mondialisation croissante de la profession actuarielle, la communication doit de plus en plus reposer sur des moyens électroniques. On peut trouver sur le site Web de l'AAI de plus amples renseignements, en anglais ou en français, sur l'association, ses réunions et les activités de ses comités.

www.actuaires.org

On y trouve aussi des hyperliens au site Web des associations membres et d'autres sites d'intérêt pour un actuaire.

Deux fois l'an, l'AAI publie sur son site Web un Bulletin de nouvelles sur l'AAI et sur les organisations membres de même que des renseignements techniques, législatifs ou statistiques qui touchent la science actuarielle, la pratique de l'actuariat et la profession actuarielle.

Les sections ASTIN et AFIR publient aussi conjointement le «Bulletin ASTIN», qui renseigne sur leurs activités et présente des articles scientifiques et d'autres contributions relatives à leurs secteurs d'activité respectifs.

Pour plus de renseignements, prière de communiquer avec le Secrétariat :

Association Actuarielle Internationale

360, rue Albert, bureau 820

Ottawa (Ontario) K1R 7X7 Canada

 +1-613-236-0886  +1-613-236-1386

 secretariat@actuaires.org

Publié en septembre 1999

